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          PID: 0388829 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu HAMU (dále jen AS HAMU) ze dne 25. 5. 2020 

 

Přítomni: O. Urban, J. Bartoš, B. Brabcová, L. Čepický, A. Halaš, I. Kahánek, M. Kozák, 
(bez titulů) J. Mach, F. Malý, V. Petras, M. Pěruška, M. Rataj, N. Zárubová – 

Pfeffermannová  
 
Omluveni:   
(bez titulů) 
 
Pozvaní hosté:  Milada Šípková, Vlastimil Mareš, Jolana Krotilová, Václav Janeček,  
(bez titulů) Jiří Štilec, Hanuš Bartoň, Jiří Bezděk 
 
Tajemnice/:  Jitka Komrsová 
zapisovatel 
 
Z důvodu aktuální situace (pandemie COVID 19) proběhlo jednání kombinovanou formou, tzn., že 
senátoři i hosté byly přítomni buď prezenčně, nebo se jednání účastnili distančním on-line způsobem. 
 
Program: 
 
1) Kooptace nového člena AS HAMU 
2)  Schválení navrženého programu jednání 
3)  Akreditační spis nového bakalářského studijního programu Hudební teorie 
4) Podnět senátora M. Rataje - web HAMU 
5)  Návrh rozpočtu fakulty na 2020 
6)  Akreditační spisy dalších nových bakalářských studijních programů  

- Hudební produkce  
- Pedagogika tance  
- Choreografie 
- Skladba  

7)  Přijímací řízení do studijních oborů a programů  
8)  Složení disciplinární komise na další dvouleté období  
9)  Výroční zpráva HAMU za 2019  
10)  Změna na pozici vedoucího katedry Zvuková tvorba  
11) Různé a dotazy hostů  
 
 

 
Zasedání bylo zahájeno ve 14:00 hodin.  
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1) Kooptace nového člena AS HAMU 
Předseda O. Urban informoval AS HAMU o skutečnosti, že vzhledem k písemně podané rezignaci M. 
D. Nguyenové je třeba kooptovat nového člena/členku studentské komory AS HAMU. V této 
souvislosti následně přivítal BcA. Viléma Petrase, který z voleb do AS HAMU konaných 15. a 16. 
listopadu 2017 vzešel jako druhý náhradník. Dále O. Urban informoval, že dle Jednacího řádu AS 
HAMU byl novému členu zaslán tzv. kooptační dopis a že se stává na tomto jeho prvním zasedání AS 
HAMU řádným členem studentské komory AS HAMU. 
 
Po tomto bodě předseda AS HAMU O. Urban konstatoval, že je přítomno 13 z celkového počtu 13 
senátorů, tudíž je senát usnášeníschopný. 
 
 
2) Schválení navrženého programu jednání 
O. Urban seznámil AS HAMU s programem jednání. Informoval, že program - pořadí bodů je 
upraveno podle časových možností některých senátorů. Dále umožnil AS HAMU předložit 
pozměňovací návrhy k návrhu programu. Předseda O. Urban vyzval AS HAMU k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s návrhem změny programu?  
PRO: 13   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: Program v nově navržené podobě byl schválen. 
 
 
3) Akreditační spis nového bakalářského studijního programu HAMU Hudební teorie 
O. Urban přivítal prof. Jiřího Bezděka, garanta bc. studijního programu Hudební teorie a předal slovo 
senátorovi M. Ratajovi, který se ujal role tzv. zpravodaje tohoto akr spisu. M. Rataj spis senátu 
představil a poděkoval za velmi pěkné zpracování. Dále vznesl několik poznámek a připomínek, na 
které prof. Bezděk reagoval. Proběhla diskuze. 
Usnesení: Akreditační spis byl projednán a AS HAMU ho postupuje k dalšímu projednání na 
Umělecké radě HAMU s těmito připomínkami: zvážit rozšíření návaznosti absolventa bc programu na 
další typy studijních programů; upravit okruhy u státních závěrečných zkoušek. 
 
 
4) Podnět senátora M. Rataje - web HAMU 
O. Urban přivítal prof. Václava Janečka, pozvaného hosta k tomuto bodu a předal slovo senátorovi M. 
Ratajovi, který tento bod inicioval. Senátor M. Rataj informoval senát o svém podnětu ohledně webu 
HAMU. Sdělil, že v tuto chvíli zastupuje Katedru skladby, která vznáší podnět týkající se pravidelného 
zpravování webu HAMU a zprovoznění reprezentativní anglické mutace stránek jednotlivých kateder. 
Přestože v posledních dvou letech probíhá aktivní účast doktorandů KS na správě webu katedry, 
narážejí opakovaně na technologické, časové a kompetenční problémy, jejichž výsledkem je ne zcela 
aktuální obsah webové prezentace katedry. Neexistenci plnohodnotného anglického webu považuje 
KS za velký problém zejména ve vztahu k relativně stabilnímu množství zahraničních studentů a snaze 
oslovit do budoucna takových studentů více. Domnívají se, že správa webu je v současné době velmi 
důležitým aspektem veřejné komunikace a plnohodnotnou “úvazkovou činností” a rádi by požádali 
vedení fakulty, aby se k této situaci vyjádřilo a navrhlo koncepční řešení do budoucna, ideálně od 
příštího akademického roku. Prof. Janeček se ujal slova a informoval senát o tom, že tento problém 
byl diskutován také na vedení fakulty. Sdělil, že v blízké budoucnosti dojde k personálním změnám na 
několika administrativních pozicích (dvě pracovnice odcházejí do důchodu) a vedení se proto 
rozhodlo některé agendy přesunout a tím jejich zastávání optimalizovat. Přislíbil, že nejpozději od 
začátku akademického roku bude snaha agendu P.R. a s tím související zpracování webu zajistit 
pracovnicí pověřenou touto kompetencí s tím, že bude kladen větší důraz na kvalitnější a promptnější 
vyřizování požadavků kateder. Dále prof. Janeček požádal senátory, aby na druhou stranu této věci 
pomohli tím, že budou sami informovat, usilovat a podporovat na svých katedrách komunikaci 
s touto pracovnicí, ať už ve věci úspěchů, dění nebo obecně potřeb katedry. Co se týče anglického 
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webu, sdělil prof. Janeček, že nějaká část už nyní existuje, části, na kterých se pracuje, nejsou 
publikovány, tzn., že nejsou běžnými uživateli vidět. Nicméně i na zpracování webu v Aj je pomýšleno 
a vedení tuto agendu bude chtít kompetenčně zajistit.  
Senátor M. Rataj poděkoval a ujistil senátory a prof. Janečka, že to jsou pro KS dobré zprávy a rád je 
katedře přetlumočí.  
 
 
5) Návrh rozpočtu fakulty na 2020 - zvaný host Ing. Jolana Krotilová, tajemnice fakulty 
Předseda O. Urban přivítal hosta Ing. Jolanu Krotilovou, tajemnici fakulty a než jí předal slovo, sdělil, 
že senát včas obdržel všechny potřebné materiály. Ing. Krotilová k nim následně podala slovní 
komentář. Informovala, že současná situace (pandemie COVID 19 a v důsledku vyhlášený nouzový 
stav) není jednoduchá, např. se od března zcela zastavil tzv. umělecký provoz, jehož činnost je 
doplňkovou činností fakulty a z těchto příjmů jsou placeni někteří zaměstnanci fakulty. Proto úhrada 
jejich mzdy začala být vyplácena z jiné kapitoly rozpočtu. Tajemnice na závěr své řeči požádala 
senátory o schválení rozpočtu v té podobě, jak byl předložen. Senátor M. Rataj se dotázal, jaké 
náklady směřují na běžný provoz fakulty a jaké jsou určeny pro potřeby zajištění výuky a provozu 
jednotlivých kateder (nákupy hudebních nástrojů, techniky zvukové, osvětlovací, scénografické, 
software a další vybavení pro výuku atd.). Tajemnice odpověděla, že již v mailové komunikaci se 
snažila vysvětlit, že tyto náklady nelze od sebe jednoduše rozdělit. Dále se dotázal senátor M. 
Pěruška, zda letos proběhne repase oken. Tajemnice odpověděla, že repase oken není ve finančních 
možnostech fakulty, proto byl požadavek předán na AMU. Díky aktuální situaci se ale spoustu 
rozpracovaných aktivit a jednání zastavilo. Dále se senátor M. Pěruška dotázal, dle čeho a jak se 
realizují požadavky jednotlivých kateder např. na pořízení nástrojů. Tajemnice odpověděla, že 
požadavky se naplňují podle různých možností, např. někdy je třeba velmi rychle reagovat na 
možnost pořízení nástroje za tzv. zbylé finanční prostředky MŠMT. Ale v obecné rovině tyto 
požadavky kolektuje a následně je postupuje rektorátu AMU. Letos zaslala požadavek na 2,8 mil Kč. 
Vhodnost pořízení se pak diskutuje s příslušným vedoucím katedry, zjišťuje se zájem studentů, 
potřebnost pořízení, jedinečnost nástroje, nebo zda už ho fakultu nevlastní ve svém inventáři.  
Dále proběhla diskuze o situaci v minulém roce – fakulta byla v době letních prázdnin nepřístupná 
z důvodu výměny topného systému.  
Tajemnice na závěr požádala studentské senátory o koordinační schůzku (jak dále mezi studenty 
komunikovat opatření fakulty v důsledku pandemie COVID 19).  
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 

Hlasování: Souhlasíte s předloženým návrhem rozpočtu HAMU na rok 2020? 
PRO: 13   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil rozpočet HAMU na rok 2020 v předložené podobě. 
 
 
6) Akreditační spisy dalších nových bakalářských studijních programů 
Předseda O. Urban informoval, že tento bod má čtyři části, každá z nich odpovídá akreditačnímu 
spisu bakalářského studijního programu. Dále poděkoval všem zpravodajům, kteří se akr spisů ujali a 
pečlivě prostudovali. Zahájil projednávání akreditačního spisu:  
1/ Hudební produkce - zpravodajka senátorka Noemi Zárubová, zvaný host prof. Jiří Štilec, garant 
studijního programu.  
Senátorka N. Zárubová stručně seznámila senát s obsahem spisu a poděkovala prof. Štilcovi za velmi 
kvalitně napsaný spis a dobře odvedenou práci.  
Usnesení: Akreditační spis byl projednán a AS HAMU ho postupuje k dalšímu projednání na 
Umělecké radě HAMU bez připomínek. 
 
2/ Pedagogika tance - zpravodaj senátor Adam Halaš, zvaný host doc. Mahulena Křenková, garantka 
studijního programu - doc. Křenkovou zastoupil prof. V. Janeček. 
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Senátor A. Halaš stručně seznámil senát s obsahem spisu a poděkoval za jeho kvalitní zpracování. 
Ocenil jeho vyváženost a fakt, že reflektuje současné trendy a vývoj v oboru. 
Usnesení: Akreditační spis byl projednán a AS HAMU ho postupuje k dalšímu projednání na 
Umělecké radě HAMU bez připomínek. 
 
3/ Choreografie - zpravodaj senátor Adam Halaš, zvaný host prof. Václav Janeček, garant studijního 
programu 
Senátor A. Halaš stručně seznámil senát s obsahem spisu a stejně jako v případě akr spisu Pedagogiky 
tance ocenil jeho kvalitu a vyzdvihl důraz kladený na interpretační část výuky. Doporučil, aby 
v dohledné době došlo k habilitaci pedagogů, kteří budou zajišťovat tento studijní program. Prof. 
Janeček poděkoval za tento podnět, se kterým se ztotožnil a přislíbil snahu ho realizovat. 
Usnesení: Akreditační spis byl projednán a AS HAMU ho postupuje k dalšímu projednání na 
Umělecké radě HAMU s těmito připomínkami: zasadit se o brzkou habilitaci pedagogů, kteří budou 
zajišťovat tento studijní program. 
 
3/ Skladba - zpravodaj senátor Marek Kozák, zvaný host prof. Hanuš Bartoň, garant studijního 
programu 
Senátor M. Kozák stručně seznámil senát s obsahem spisu a poděkoval za jeho pěkné zpracování. 
Vznesl připomínku k oddílu, kde je popisována možná návaznost absolventa bc programu na další 
typy studijních programů. Upozornil, že je zde obsažena formulace „příbuzných studijních programů 
na HAMU“. Proběhla diskuze, do které se zapojil doc. S. Hořínka, vedoucí Katedry skladby. Vysvětlil, 
že tím je myšlena např. magisterská specializace Hudebně vydavatelská činnost v rámci stud. 
programu Hudební teorie nebo jiné studijní programy na celé AMU. Dále M. Kozák vyzdvihl důležitost 
interpretační praxe u skladatelů a v této souvislosti upozornil na to, že mezi hlavními předměty chybí 
hra na klavír. Doc. S. Hořínka vysvětlil, že tato „nepovinnost“ pochází z historického rozhodnutí 
vedení fakulty a Katedra skladby do skupiny povinně volitelných předmětů naopak dva předměty s 
tímto zaměřením (Interpretační praxe; Improvizace a performance) do nového akr spisu přidala. 
Usnesení: Akreditační spis byl projednán a AS HAMU ho postupuje k dalšímu projednání na 
Umělecké radě HAMU s těmito připomínkami: upravit možnou návaznost absolventa bc programu na 
další typy studijních programů. 
 
 
Před projednáváním dalších bodů programu jednání opustili senátoři V. Petras, M. Rataj a J. Bartoš. 
 
 
7) Přijímací řízení do studijních oborů a programů  

Předseda O. Urban informoval, že tento bod má tři části, z nichž každá odpovídá vyhlášce děkana 
ošetřující přijímací řízení do různých studijních oborů a programů. Dále předseda O. Urban přivítal 
hosta prof. V. Mareše, studijního proděkana a předal mu slovo.  
  
1/ Přijímací řízení do bakalářského studijního oboru Violoncello, akad rok 2020/2021 
Prof. Mareš seznámil AS HAMU s vyhláškou děkana, která ošetřuje podmínky přijímacího řízení do 
bakalářského studijního oboru Violoncello, akad rok 2020/2021.  Dále uvedl, že na přijímacím řízení 
konaném v lednu 2020 se ukázala vysoká úroveň talentu u více uchazečů, než bylo možné, vzhledem 
ke směrnému číslu, přijmout. Tímto vypsáním dalšího přijímacího řízení pro obor violoncello je tak 
dána možnost, přijmout dalšího talentovaného studenta tohoto oboru. Jde o jedno místo, které by 
mohl obsadit uchazeč, který se už katedře představil při příjímacích zkouškách v lednu, nicméně byl 
tzv. těsně pod čarou. Jde o velmi talentovaného uchazeče a katedra o něj jeví enormní zájem. 
Ukázalo se, že směrná čísla, která musí být schválena do jednotlivých oborů mnoho měsíců před 
talentovou zkouškou, nemusí vždy odrážet skutečný počet talentovaných v daném roce. Je pak 
škoda, že v roce, kdy je talentovaných více, se někteří nemohou přijmout a v jiném roce pak naopak 
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mohou talentovaní chybět. Prof. Mareš vyzval senátory k navržení jiného koncepčního řešení této 
situace, která se může v budoucnu opakovat, a to i u více oborů. Předseda O. Urban ukončil rozpravu 
a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte se zněním předložené vyhlášky děkana k podmínkám přijímacího řízení do 
bakalářského studijního oboru Violoncello, akad rok 2020/2021? 
 
PRO: 10   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního oboru 
Violoncello, akad rok 2020/2021. 
 

2/ Přijímací řízení do bakalářského studijního oboru Viola, Fagot, akad rok 2020/2021 

Prof. Mareš seznámil AS HAMU s vyhláškou děkana, která ošetřuje podmínky přijímacího řízení do 
bakalářského studijního oboru Viola, Fagot, akad rok 2020/2021. Uvedl, že při prvním řádném 
termínu, který proběhl koncem ledna t. r., se nepodařilo tyto dva obory kapacitně naplnit. Vypsáním 
druhého řádného termínu přijímaček jde o snahu získat do těchto oborů talentované studenty a 
zajistit tím např. bezproblémové obsazení AKS a také vyhovění dalším orchestrálním požadavkům. 
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte se zněním předložené vyhlášky děkana k podmínkám přijímacího řízení do 
bakalářského studijního oboru Viola, Fagot, akad rok 2020/2021? 
PRO: 10   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního oboru Viola, 
Fagot, akad rok 2020/2021. 
 
3/ Přijímací řízení do magisterského studijního programu Hudební teorie, dvě specializace, akad rok 
2020/2021  
Prof. Mareš seznámil AS HAMU s vyhláškou děkana, která ošetřuje podmínky přijímacího řízení do 
magisterského studijního programu Hudební teorie, dvě specializace, akad rok 2020/2021.  
Uvedl, že se jedná o přijímačky do nového studijního programu, kterému byla RVH AMU v dubnu 
udělena akreditace. Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte se zněním předložené vyhlášky děkana k podmínkám přijímacího řízení do 
magisterského studijního programu Hudební teorie, dvě specializace, akad rok 2020/2021? 
PRO: 10   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do magisterského studijního programu 
Hudební teorie, dvě specializace, akad rok 2020/2021.  
 
 

8) Složení disciplinární komise 

Předseda O. Urban předal mu slovo prof. V. Marešovi, který v této věci zastoupil děkana fakulty. Prof. 
Mareš informoval, že v březnu uplynulo funkční dvouleté období disciplinární komise a z těchto 
důvodů předkládá ke schválení AS HAMU návrh na složení disciplinární komise na další dvouleté 
funkční období s platností od 1. 6. 2020. Doplnil, že se všemi navrhovanými členy je jejich členství 
předjednáno a je získán jejich souhlas. Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s předloženým návrhem na složení Disciplinární komise HAMU od 1. 6. 2020? 
PRO: 10   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil složení Disciplinární komise HAMU od 1. 6. 2020. 

 

Před projednáváním dalších bodů programu jednání opustila senátorka B. Brabcová. 
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9) Výroční zpráva HAMU za 2019  
Předseda O. Urban zahájil rozpravu. Vystoupila v ní senátorka N. Zárubová s připomínkami k textu, 
s požadavkem na doplnění ocenění studentky ze zvukové tvorby a s požadavkem na finální redakci a 
před předáním senátu k projednání. K požadavku na doplnění ocenění studentů se přidal i senátor M. 
Pěruška.   
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte se zapracováním vznesených připomínek a opětovným předložením Výroční 
zprávy HAMU 2019 na dalším jednání AS HAMU? 
PRO: 9   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU souhlasí se zapracováním vznesených připomínek a opětovným předložením 
Výroční zprávy HAMU 2019 na dalším jednání AS HAMU v červnu. 
 
 
10) Změna na pozici vedoucího katedry Zvuková tvorba  
Předseda O. Urban předal slovo prof. Marešovi, který v této věci zastoupil děkana fakulty. Prof. 
Mareš informoval senát o vypsaném výběrové řízení na obsazení pozice vedoucí/ho Katedry zvukové 
tvorby, kam se přihlásil jeden uchazeč, doc. Sylva Stejskalová. Proběhlo výběrové řízené a komise 
předala děkanovi svůj návrh. Vzhledem k tomu, že se prof. Klánský s tímto návrhem ztotožňuje, 
informoval prof. Mareš senát, že děkan je připraven od 1. 6. 2020 jmenovat doc. Sylvu Stejskalovou 
do funkce vedoucí Katedry zvukové tvorby. Do diskuze se dále zapojil senátor O. Urban a doplnil slova 
prof. Mareše o osobní zkušenost spolupráce s doc. Stejskalovou. 
Usnesení: AS HAMU tuto informaci o chystané změně projednala s kladným závěrem. 
 
  
11) Různé a dotazy hostů 
- senátor M. Pěruška se dotázal na dotaz ohledně půdní vestavby - jejího dokončení a smyslu využití. 
Tajemnice poskytla všechny dostupné informace a to v bodech tyto:  
1. veškeré organizačně stavební záležitosti si řídil a řídí osobně pan kvestor za pomoci odborníků - 
projektanta stavby a stavebního dozoru, 
2. tajemnice zajišťovala za HAMU komunikaci s panem kvestorem ohledně koordinace nahlášených 
stavebních činností s výukou na HAMU 
3. vestavba byla kolaudována bez přítomnosti zaměstnanců HAMU, tajemnice a ani jiný jí pověřený 
pracovník se kolaudace neúčastnil, kolaudace proběhla v listopadu 2019, 
4. od listopadu 2019 do cca dubna 2020 probíhaly dodělávky vad a nedodělků, o konečném stavu 
nemá žádnou informaci, pouze zaznamenala pohyb osob - řemeslníků v průběhu doby v daných 
prostorech. 14. května 2020 zateklo do vestavby tak, že byla voda na nové podlaze v teoretické 
učebně baletu a mokré zdi – tajemnice nahlásila panu kvestorovi, zpětnou reakci neobdržela,  
5. na počátku roku 2020 jí bylo panem kvestorem přislíbeno, že bude zpracováno Požárně 
bezpečnostní řešení stavby (PBŘS) autorizovaným technikem Ing. R. Kosilem, ale až bude tímto 
technikem dopracováno PBŘS Lažanského paláce (FAMU), přislíbený termín cca květen 2020, zatím 
bez zpětné informace, jak toto pokračuje, 
6.  bez výše zmiňovaného PBŘS není možné do daných prostor pustit provoz, výuku či komerční akce,  
7. od února 2020 je ze strany HAMU na rektorátu požadavek na zanesení prostor vestavby do 
systému Gisa, který je pak následně propojen s majetkovým modulem účetního systému FIS a teprve 
pak lze zařadit pořízený majetek (vybavení) na příslušné místnosti vestavby, nyní je majetek zařazen 
provizorně, 
8.  nábytek a zařízení je nakoupeno a složeno v daných prostorech vestavby.  
Závěr: Pokud nebude zpracováno PBŘS a nebude fakultě oficiálně oznámeno, že prostor je k dispozici 
pro řádné užívání pro účely výuky a komerčních akcí, není možné tento prostor užívat. 
 
- konkrétní termín dalšího zasedání AS HAMU, který proběhne v průběhu června, bude stanoven 
podle časových možností členů senátu,  
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- J. Komrsová tlumočila na základě přání děkana, že je možno posílat své návrhy na složení volební 
komise – na příští jednání senátu děkan předloží návrh složení volební komise pro volby do AS HAMU 
na podzim (15. a 16. 11. 2020).  
 
Zasedání AS HAMU bylo ukončeno v 16:30 hod. 
 
 
Zapsala: J. Komrsová    Za správnost: O. Urban, předseda AS HAMU 


